
Zpráva z činnosti panelu Neuropathies 

Panel byl vedený dr.  Stojanem Pericem, distančně spolumoderovaný prof. Eduardem Nobile-

Orazio, dne 3. 7. 2023 17:30-19:30 

- Diskutovány byly návrhy na zapojení panelu v rámci příštího EAN meetingu (2024, 

Helsinki), deadline pro zasílání návrhů byl 24.7., účastníci byli vyzváni, aby zasílali 

předsedajícím návrhy na případná témata, do nichž by se panel mohl zapojit a to v rámci 

teching courses, case-based workshopů a focused workshopů. V rámci diskuze bylo 

opakovaně zdůrazněno, že pro vlastní meeting je přijata jen malá část z celkového počtu 

příspěvků, které jsou jednotlivými panely navrženy (tomu odpovídá i relativně nízký počet 

návrhů našeho panelu, které byly přijaty v rámci finálního programu meetingu v minulých 

letech). O témata bojuje náš relativně malý panel s velkými panely zahrnujícími velmi široce 

zastoupená témata, jako jsou stroke či roztroušená skleróza. Byla proto výrazně akcentována 

nutnost spojit se při tvorbě návrhů s dalšími panely (aby měl daný návrh širší podporu) a také 

volba co nejširšího zaměření témat, protože je kongres zaměřen na obecné neurology a nikoli 

specialisty -v periferně neurogenní problematice.  

 

- Členové panelu byli dále vyzváni ke kandidatuře do vedení panelu – na podzim 2023 

budou volby, aktuálně panelu spolupředsedají E. Nobile-Orazio a S. Peric, první z nich již 

v budoucnu nebude kandidovat a je proto nutné najít za něj náhradu. Voleni budou i členové 

management group (aktuálně Panagiotis Zis a Andrey Shatillo) a také reprezentanti pro 

spolupráci s dalšími společnostmi (např. s Peripheral Nerve Society – Thomas Harbo)  

 

- Členové panelu byli orientačně seznámeni s ročním zprávou o činnosti panelu a 

plánem aktivit panelu pro následující období, které byly zaslány EAN.  

 

- Byl zdůrazněn význam spolupráce (spíše než konkurenční postoj) s dalšími 

společnostmi – zejména Peripheral Nerve Society, vč. doporučení tvorby společných 

guidelines. Reprezentanti obou společností se do značné míry překrývají a je jednoznačně 

výhodné, aby byly nově vytvářené guidelies pod hlavičkou obou společností. Významná je i 

spolupráce s dalšími neurologickými společnostmi, např. AOAN (Asian and Oceanian 

Association of Neurology) 

 

- Dále byli členové panelu informováni o skutečnosti, že bude do aktivit panelu zapojena 

i Sekce rezidentů a výzkumných pracovníků (Resident & Research Fellow Section), jejímž 

aktuálním reprezentantem u našeho panelu je Bogdan Ciopleias 

 

- Členové panelu byli vyzváni, aby více participovali na výukových aktivitách EAN (např. 

formou webinářů, podcastů apod) a také na webové prezentaci panelu prostřednictvím EAN 

eCommunication (je možné vyvěšovat updates, různé škály a skóre apod.) 

 

- Znovu byla diskutována nutnost věnovat se při návrhu kurzů a sympozií m.j. 

problematice věkového a genderového a také „zeměpisného“ složení přednášejících – 

zapojení mladších kolegů a žen zvýší pravděpodobnost přijetí návrhu dané sekce. EAN také 

podporuje maximální zapojení evropských přednášejících a to i z méně  „tradičních“ 

evropských zemí (je vhodné, aby spektrum přednášejících zahrnovalo i jedince nepocházející 

z Británie, Německa, Itálie (ev. Francie), Holandska a severských zemí, ale např. i z východní  

Evropy. Naopak mimoevropští přednášející jsou v podstatě akceptovatelní pouze v případě 

online meetingů, zejména z finančních důvodů. 

 

doc. MUDr. Eva Vlčková, Ph.D. 


